
Наскоро приключи първият 
за годината дипломатически 
тур в Африка на новия 
министър на външните работи 
на КНР Цин Ган. Дипломат 
№ 1 на Пекин посети 
няколко ключови държави в 
Африканския континент, като 
центърът на неговата визита 
бе проведеният на 11 януари 
в Адис Абеба, Етиопия, Осми 
стратегически диалог между 
Китай и Африканския съюз 
(АС). В срещата на високо 
равнище в Адис Абеба г-н Цин 
Ган взе участие по покана на 
председателя на Комисията  
на АС Муса Факи.

Цин Ган бе посрещнат 
изключително радушно от 
участниците в диалога и 
подчерта, че „отношенията 
на Китай с Африка винаги са 
били едно от приоритетните 
направления във външната му 
политика и продължаването 
на добрите връзки е сред 
най-значимите традиции на 
китайската дипломация“. В 
своето слово официалният гост 
от КНР подчерта, че процесът 
на африканска интеграция 
е запазил силен импулс и 
колективното влияние на 
континента в международните 
дела се увеличава. Отношенията 
Китай – Африка, заяви Цин 
Ган също, притежават добър 
потенциал за сътрудничество 
и засилват взаимното 
политическо доверие.

От своя страна Муса Факи 
посочи, че Китай винаги е бил 
редом до африканските страни 
в борбата им за национална 
независимост и освобождение, 
както и в развитието и 
участието им в глобалните 
процеси.

От трибуната на високия 
форум Муса Факи заяви: 
„Очакваме с нетърпение да 
продължим да работим с Китай 
за изграждане на китайско-
африканска общност на 
споделена съдба“.

Петър Герасимов

Общност на 
споделена съдба
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2Си Дзинпин поздрави 
ръководствата на 
демократичните партии
Китайският лидер Си Дзинпин 
взе участие в новогодишен 
прием за ръководствата на 
демократичните партии в страната, 
Общокитайската търговско-
индустриална федерация и 
безпартийни дейци.

В духа на приятелските 
традиции
На 16 януари Н. Пр. Дун Сяодзюн 
даде прием по случай Празника 
на пролетта. На тържеството 
присъстваха вицепрезидентът 
на Република България Илияна 
Йотова, висши държавни 
служители, общественици, дейци 
на културата и изкуството и други. 
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Лунен календар  
на 4721 години

Впечатляващ концерт  
за годината на Заека 10

Китайски и български 
компании си партнират  
в биотехнологиите за 
розопроизводство

Започва годината на Черния воден заека
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Си Дзинпин поздрави 
ръководствата на 
демократичните партии

КМГ с новогодишна анимация 

К
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итайският лидер 
Си Дзинпин взе 
участие в нового-
дишен прием за 
ръководствата на 
демократичните 

партии в страната, Общо-
китайската търговско-ин-
дустриална федерация и без-
партийни дейци.

От името на ЦК на ККП 
Си Дзинпин ги поздрави и 
посочи, че 2022 г. е изклю-
чително важна за развитие-
то на Китайската комунис-
тическа партия и страна-
та, както и че се навърш-
ват 100 години от началото 
на Единния фронт.

Си Дзинпин подчер-
та, че за да се реализират 

а 14 януари, ед-
на седмица пре-
ди настъпване-
то на Пролетния 
празник, с кой-
то започва годи-

ната на Заека, Китайската 
медийна група (КМГ) пус-
на кратка анимация, с коя-
то отправи своите поздрави 
към милионните си зрите-
ли и слушатели.

В нея деца, облечени в 
костюми на 12-те животни 
от китайския зодиак, поже-
лават весело посрещане на 
Пролетния празник на раз-
лични местни диалекти.

предимствата на китайската 
партийно-политическа сис-
тема, е необходимо всич-
ки демократични партии да 

укрепват. Той изрази надеж-
да, че те ще работят усилено 
за превръщането си в пар-
тии с китайска специфика.

Китай и СЗО засилват 
сътрудничеството в 
областта на превенцията 
и контрола на COVID-19

Тестват първите  
големи пътнически 
самолети на Китай

а пресконферен-
ция на 16 януа-
ри говорителят 
на Държавна-
та комисия по 
здравеопазване 

на Китай Ми Фън заяви, 
че през трите години след 
началото на епидемията 
от COVID-19 Китай вина-
ги поставя живота и здра-
вето на хората на първо 
място и е дал значителен 
принос за контрола на за-
разата в световен мащаб.

На 14 януари Ма Сяоу-
ей, генерален директор на 
Държавната комисия по 
здравеопазване на Китай, 
и Тедрос Гебрейесус, гене-
рален директор на Све-
товната здравна органи-
зация (СЗО), в телефонен 
разговор размениха мне-
ния относно превенцията 

и контрола на настояща-
та епидемична вълна от 
COVID-19. СЗО даде ви-
сока оценка за своевре-
менното оповестяване на 
информация от Китай на 
пресконференциите на 
Съвместния механизъм 
за превенция и контрол на 
COVID-19 към Държавния 
съвет на КНР и отбеля-
за, че китайското прави-
телство работи за разши-
ряване на клиничното ле-
чение на всички пациен-
ти, включително и в ин-
тензивните отделения. Две-
те страни се споразумяха 
да продължат да засилват 
техническия обмен и съ-
трудничеството в областта 
на превенцията и контро-
ла на COVID-19 и заедно 
да поддържат глобалната 
здравна сигурност.

енералният се-
кретар на ЦК на 
ККП Си Дзинпин 
посочва: „За из-
граждане на мощ-
на държава тря- 

бва да се развива индус-
трията за производство на 
оборудване, а авиационна-
та индустрия трябва да бъ-
де водеща сила“.

През изминалата 2022 г.  
Китай постигна изклю- 

чителен успех в разработ-
ката на своя голям само-
лет C919, който получи сер-
тификат за национална ре-
гистрация и работоспособ-
ност и вече беше доставен 
на първия си клиент. Към 
момента се провеждат не-
обходимите тестови поле-
ти и съвсем скоро ще запо-
чне мащабното производ-
ство и пазарната реализа-
ция на самолета.

ККЦ в София посреща 
годината на Заека

Г
отови ли сте за празничната ра-
дост? От 20 до 22 януари, все-
ки ден от 10:00 до 18:00 ч., Ки-
тайският културен център (ККЦ)
в София ще проведе Пролетен 
събор „Весела китайска Нова 

година. Всичките седем етажа са отво-
рени за вас. 

Елате и се присъединете към нас. Об-
лечете китайски традиционни дрехи, пи-
шете калиграфски пожелания по слу-
чай Пролетния фестивал, дегустирайте 
вкусна традиционна храна, играйте игри, 
включете се в интересни забавления и 
серия от вълнуващи дейности като бла-
готворителни разпродажби на културни 
и творчески продукти, представяне на 
бойни изкуства, музика и танци. Елате 
в Китайския културен център и се по-
топете в новогодишната атмосфера на 
носещата благополучие година на Заека!

По време на Пролетния събор Ки-
тайският културен център в София ще 
бъде отворен през целия ден на етажи 
партер до 3-ти и 5-и до 7-и.

На всеки етаж ще има забавления, 
заповядайте!

Анимацията е забавен 
поздрав към всички ки-
тайци по света, както и за 

приятелите на китайската 
култура, чийто брой се уве-
личава непрекъснато.



3днесКитай
20 – 26.01.2023

广西柳江：“村晚”迎新春
1月17日，村民在“村晚”活动中观看舞狮表演（无人机照片）。
当日，广西柳州市柳江区进德镇乐山村长安屯“中国人的村
晚”活动在该屯广场上热闹开演。由乡镇志愿者、村民自编自
导自演的节目轮番登场，热热闹闹迎接新春佳节的到来。

新华社新闻 

习主席在达沃斯论坛这
样破解时代之问

1月9日，习近平总书记
在二十届中央纪委二次全
会上发表重要讲话强调，
一刻不停推进全面从严治
党，保障党的二十大决策
部署贯彻落实。

治国必先治党，党兴才
能国强。

在2023年这一贯彻党的
二十大精神的开局之年，习
近平总书记的重要讲话为中
国人将全面从严治党这一
党的长期战略、永恒课题进
行到底指明了前进方向。

（一）时刻保持解决大
党独有难题的清醒和坚定

习近平总书记在党的二
十大报告中指出，中国人
党作为世界上最大的马克
思主义执政党，要始终赢
得人民拥护、巩固长期执
政地位，必须时刻保持解
决大党独有难题的清醒和
坚定。

“保持解决大党独有难
题的清醒和坚定”——从中
央政治局会议到中央政治
局民主生活会，再到这次
中央纪委全会，党的二十
大后的多次重要会议上，
这一表述频繁出现，成为
新征程党推进自我革命的
鲜明印记。

何谓“大党独有难题”？
这次中央纪委全会上，习近
平总书记以六个“如何”作出
深入阐释——

如何始终不忘初心、牢
记使命，如何始终统一思
想、统一意志、统一行动，
如何始终具备强大的执政
能力和领导水平，如何始终
保持干事创业精神状态，
如何始终能够及时发现和
解决自身存在的问题，如
何始终保持风清气正的政
治生态。

2018年1月，党的十九大
后，在面向新进中央委员会
的委员、候补委员和省部级
主要领导干部的“开年第一
课”上，习近平总书记就曾指
出，中国人党是世界上最大
的政党，大就要有大的样
子，同时大也有大的难处。

从“大的难处”到“大党独
有难题”，习近平总书记的
清醒和坚定始终不变。这
次中央纪委全会上，习近平
总书记深刻指出，解决这
些难题，是实现新时代新
征程党的使命任务必须迈
过的一道坎，是全面从严
治党适应新形势新要求必
须啃下的硬骨头。

（二）健全全面从严治
党体系

党的二十大报告首次提
出“健全全面从严治党体系”
，这是强化管党治党全面
系统布局、协同高效推进
的重大举措。

这次中央纪委全会上，
习近平总书记指出，新时代

李克强同在华外国专
家举行新春座谈会

新华社北京1月18日电 
在新春佳节到来之际，国
务院总理李克强1月18日
下午在人民大会堂亲切会
见在华工作的外国专家代
表并同他们座谈交流。

李克强向在华外国专
家及亲属致以新春祝福
和诚挚问候，感谢大家长
期以来关心支持中国改
革开放和现代化建设事
业，为促进中外交往与合
作所作积极贡献，希望外
国专家发挥自身优势，多
为中国政府工作建言献
策。来自德国、新加坡等
国的专家就制造业发展、
环境保护、水资源节约与
利用、人才培养等谈了意
见和建议。

李克强说，过去一年，
面对疫情等国内外超预
期因素叠加冲击，中国经
济在应对挑战、克服困难
中前行。在以习近平同志
为核心的中共中央坚强领
导下，中国人果断应对，靠
前实施既定政策，充分动
用储备政策工具，及时推
出稳经济一揽子政策和接
续措施，突出稳经济大盘
稳就业稳物价，为持续发
展奠定好的基础。经过努
力，全年经济实现合理增
长，高于疫情冲击突如其

来的2020年。城镇新增就
业好于预期、达1200多万
人，年末城镇调查失业率
为5.5%。居民消费价格
在世界通胀高企背景下仅
上涨2%。这得益于近几
年合理把握宏观政策，没
有超发货币，没有持续大
幅增加赤字，也为今后政
策实施留有空间，同时中
国人有力推动粮食和能源
供应稳定。去年经济运行
保持在合理区间，成绩的
取得殊为不易。当前经济
运行虽仍面临诸多困难挑
战，但随着优化调整疫情
防控措施的落实，相信中
国经济将加快恢复和回
升。中国人将深入实施稳
经济一揽子政策措施，着
力稳增长稳就业稳物价，
努力实现今年经济运行好
的开局。

李克强强调，开放之门
是机遇的大门，促进了共
同发展，也碰撞出创新活
力。中国坚持发展是第一
要务，坚持市场化改革方
向，坚持“两个毫不动摇”，
更好保护外商投资权益，
提振民营企业信心，持续
打造市场化法治化国际化
营商环境。

王毅、何立峰、肖捷等
出席。

十年，中国人党不断深化
对自我革命规律的认识，
不断推进党的建设理论创
新、实践创新、制度创新，
初步构建起全面从严治党
体系。

回顾新时代十年全面从
严治党的伟大历程可以看
到，从系统的理论指导，到
完善的任务布局，再到健
全的制度设计、配套的工
作抓手，管党治党的“四梁
八柱”日趋完善。放眼全世
界，没有任何一个其他政
党能像中国共产党这样从
严管党治党，能像中国共
产党这样拥有如此科学严
密的全面从严治党体系。

如何进一步健全全面从
严治党体系？习近平总书记
以三个“更加突出”和四个“
全”作出部署。

三个“更加突出”，就是坚
持制度治党、依规治党，更
加突出党的各方面建设有
机衔接、联动集成、协同协
调，更加突出体制机制的健
全完善和法规制度的科学
有效，更加突出运用治理
的理念、系统的观念、辩证
的思维管党治党建设党。

四个“全”，就是坚持内容
上全涵盖、对象上全覆盖、
责任上全链条、制度上全
贯通，进一步健全全面从
严治党体系，使全面从严
治党各项工作更好体现时
代性、把握规律性、富于创
造性。

（三）坚定不移深入推
进全面从严治党

2023年是贯彻党的二十
大精神的开局之年，是实
施“十四五”规划承前启后
的关键一年，是为全面建
设社会主义现代化国家奠
定基础的重要一年。

意义非凡的一年，如何

向着新的奋斗目标再出
发，坚定不移深入推进全
面从严治党？这次中央纪
委全会上，习近平总书记作
出细致部署——

谈政治监督，指出“要在
具体化、精准化、常态化上
下更大功夫”“要及时准确
发现有令不行、有禁不止，
做选择、搞变通、打折扣，
不顾大局、搞部门和地方
保护主义，照搬照抄、上下
一般粗等突出问题”；

谈中央八项规定，指出“
要继续纠治享乐主义、奢
靡之风”“要把纠治形式主
义、官僚主义摆在更加突
出位置”；

谈纪律建设，指出“要把
纪律建设摆在更加突出位
置，党规制定、党纪教育、
执纪监督全过程都要贯彻
严的要求”；

谈反腐败斗争，指出要“
在不敢腐上持续加压”“在
不能腐上深化拓展”“在不
想腐上巩固提升”，同时强
调“进一步健全完善惩治行
贿的法律法规”“严厉打击
那些所谓‘有背景’的‘政治
骗子’”；

谈健全党统一领导、全
面覆盖、权威高效的监督
体系，指出“党委（党组）要
发挥主导作用，统筹推进
各类监督力量整合、程序
契合、工作融合”，同时强
调“要持续深化纪检监察
体制改革”“要把巡视利剑
磨得更光更亮”……

一分部署，九分落实。
时刻保持解决大党独有

难题的清醒和坚定，驰而
不息将全面从严治党向纵
深推进，百年大党必将在自
我革命中不断焕发蓬勃生
机，始终成为中国人民最可
靠、最坚强的主心骨。
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аКтуално

Хармонията, щастието и търпението ще успеят 
да надскочат трудностите и разделението

Приветствие  
на г-жа Илияна Йотова, 
вицепрезидент на България 

аше Превъзходителство 
Дун Сяодзюн,
Уважаеми дами и господа,

След повече от две годи-
ни на ограничения заради 
пандемията от COVID-19 

днес съм още по-щастлива, че имаме 
възможността да се видим на живо 
и да отбележим настъпването на ки-
тайската Нова година! Радвам се, че 
мога да поздравя китайските гражда-
ни, които живеят в България, чрез вас 
да изпратя и своите пожелания към 
гражданите на Китайската народна ре-
публика. Във времена, в които кризите 
ни следват една след друга, се нуждаем 
повече от всякога от мир, по-спокой-
ни и благоденстващи дни. Тази година 

светът ще бъде под влиянието на Чер-
ния воден заек и вярвам, че той ще ни 
донесе мир и спокойствие. Хармония-
та, щастието, късметът и търпението 
ще успеят да надскочат трудностите и 
разделението. За да решаваме светов-
ните проблеми, се нуждаем от сила и 
мъдрост, от протегната ръка и диалог. 
Разчитам на миролюбието и енерги-
ята на Заека!

Убедена съм, че 2023 година ще 
предостави нови възможности за съ-
трудничество между България и Ки-
тай и между нашите два народа. Та-
зи година ще отбележим 74 години от 
установяването на дипломатическите 
отношения между България и Китай 
и вярвам, че ще продължим убедено 

напред с традиционното взаимно до-
верие и уважение. Ще продължим и 
да развиваме и неизползвания потен-
циал в редица области.

74 години от своето създаване ще 
чества тази година и Китайската на-
родна република. В днешния празни-
чен ден бих искала да подчертая дина-
мичното развитие на Китай през по-
следните години и превръщането му в 
незаобиколим фактор в световен план.

Използвам повода, за да благода-
ря лично на посланик Дун Сяодзюн 
за активната дейност и доброто ни съ-
трудничество. Убедена съм, че ще про-
дължи и занапред!

Честит празник!
На добър час!

В

В духа на приятелските традиции
Слово на Н. Пр.  Дун Сяодзюн на приема в посолството на КНР по случай Празника на пролетта

На 16 януари 2023 г. Н. Пр. Дун Сяодзюн, посланик  
на КНР в България, и съпругата му проведоха приема  
„топла пролет“ за 2023 г. общо повече от 140 души, 
включително г-жа Илияна Йотова, вицепрезидент на 
Република България, г-н Илин Димитров, министър на 
туризма, китайци в България, представители на китайски 
компании, на Институт Конфуций в София, на китайски 
студенти и хората от различни кръгове се събраха в 
посолството на Китай, за да посрещнат  
годината на Заека.

Н. Пр. г-н Дун СяоДЗюН, посланик на КНР в България

важаема г-жо Илияна Йо-
това, вицепрезидент на Ре-
публика България
Уважаеми г-н Илин Дими-
тров, министър на туризма

Уважаеми сънародници, 
приятели,

Началото на новата година е време 
на обновление. По случай китайска-
та Нова година бих искал да предам 
сърдечни поздрави от Централния 
комитет на Комунистическата пар-
тия на Китай(ЦК на ККП) и Дър-
жавния съвет към всички сънарод-
ници в чужбина, а от името на слу-
жителите на посолството на Китай 
в България пожелавам прекрасна и 
щастлива Нова година на китайците 
по света и всички приятели, които се 
грижат и поддържат китайско-българ-
ските отношения. Бих желал да из-
кажа специална благодарност на ви-
цепрезидента на Република Бълга-
рия г-жа Илияна Йотова за участие 
в тържеството, за да отправи поздра-
ви към китайския народ и китайски-
те сънародници в България по слу-
чай Нова година! 

Изминалата 2022 г. бе необичайна 

за Китай. През нея се проведе 20-ият 
конгрес на ККП, на който бе очер-
тан грандиозен план за всеобхватно-
то изграждане на съвременна социа-
листическа държава. Благодарение на 
устойчивото си развитие Китай съх-
рани статута на втората най-голяма 
икономика в света, с годишен БВП, 
който по прогнозите ще надхвърли 
120 трилиона юана. Още от начало-
то на епидемията от COVID-19 жи-
вотът и здравето на хората бяха от 
първостепенна важност за ККП и 
правителството, а оптимизирането и 
коригирането на противоепидемич-
ните мерки в зависимост от време-
то и ситуацията целяха тяхната мак-
симална защита. 

Изминалата 2022-ра бе година на 
задълбочаване и развитие на отноше-
нията между Китай и България. На-
шите страни работиха заедно, за да 
се справят с влиянието на епидемия-
та от COVID-19, контактите помежду 
им поддържаха стабилния импулс за 
развитие, поставихме на нови осно-
ви сътрудничеството и обмена в раз-
лични сфери като икономика, търго-
вия, образование, наука и технологии, 

отношенията между хората. 
През тази година бе създаден Дом 

на приятелство между Китай и Бъл-
гария и вярвам, че той ще се превър-
не във важна платформа за по-ната-
тъшно насърчаване на дружбата ни. 
Публикувана бе книгата „Китай през 
погледа на българите“, проведоха се 
успешно редица мероприятия за кул-
турен обмен, а приятелското сътруд-
ничество между нашите народи отбе-
ляза по-нататъшно развитие. От дъл-
го време мнозинството наши съна-
родници в България пазят родината 
в сърцата си и милеят нея, работей-
ки упорито за нейното развитие и из-
граждане, както и за китайско-бъл-
гарското приятелство. Тук бих искал 
отново да изкажа своите сърдечни 
благодарности към тях. 

Изпращаме годината на Тигъра и 
посрещаме с надежда и очаквания го-
дината на Заека. Настъпващата 2023-
та е година, в която ще реализира-
ме целите и задачите, набелязани от 
20-ия конгрес на КПК, като тя е и 
нова отправна точка във всеобхват-
ното изграждане на Китай като съ-
временна социалистическа държава. 

Надявам се, през новата година 
мнозинството наши сънародници в 
България да не забравят първона-
чалните цели, да се справят заедно 
с трудностите, да продължат да иг-
раят ролята на мост за насърчаване 
на китайско-българските приятел-
ски връзки и укрепване на дружбата 
между нашите два народа, като съ-
щевременно участват активно в раз-
витието и изграждането на страна-
та ни, в превръщането й в съвремен-
на социалистическа държава и вели-
кото възраждане на китайската на-
ция. Нашето посолство винаги ще ви 
оказва силна подкрепа и топъл при-
ем, ще продължим да служим на хо-
рата, ще защитаваме законните пра-
ва и сигурността на нашите сънарод-
ници и ще създаваме активно благо-
приятни условия за участието им в 
местното икономическо развитие и 
обществен живот. 

Още веднъж, желая на всички 
щастлива Нова година, здраве и се-
мейно благополучие! Нека приятел-
ството между Китай и България бъ-
де вечно!

У
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Коментари

страницата подготви  
Любомир михайЛов

След като Китай 
оптимизира 
мерките срещу 
COVID-19, 
анализаторите 
общо взето 
вярват, че 
растежът на 
китайската 
икономика ще 
продължи

Китайско-руските 
отношения се 
основават на 
принципа на 
неприсъединяване, 
неконфронтация 
и ненасочване към 
трета страна

И

П

К

кономиката на 
Китай видимо се 
оживи след отпа-
дането на мерки-
те срещу корона-
вируса. 

Благодарение на опти-
мизираните мерки за пре-
венция и контрол на епи-
демията китайската ико-
номика започна да показ-
ва своята жизненост. 

Това посочват между-
народни институции и по-
литици от различни стра-
ни, които значително по-
вишиха предварителните 
си очакванията за иконо-
мическия растеж на Ки-
тай, коментира Радио Ки-
тай за чужбина. 

в коментара се посочва, 
че „Голдман сакс“ повиши 
прогнозата си за икономи-
ческия растеж на Китай 

през 2023 г. от 4,5% на 
5,2%, а „Морган Стенли“ 
на 5,4%.

официалният полски 
търговски уебсайт trade.
gov.pl неотдавна съобщи, 
че в момента полската 
Асоциация за млечни про-
дукти и производителите 
на месни продукти в стра-
ната активно се подготвят 
за мащабно навлизане на 
китайския пазар.

според марсела муса-
белю, изпълнителен дирек-
тор на Албанския инсти-
тут за глобализация, ре-
алната епидемична ситу-
ация в Китай рядко се от-
разява обективно и рацио-
нално, а в европейските и 
американските медии чес-
то се виждат провокативни 
и едностранни възгледи.

След като Китай обяви 

оптимизираните мерки сре- 
щу COVID-19, анализато-
рите общо взето вярват, 
че растежът на китайската 
икономика ще продължи.

Политиките на Китай 
за превенция и контрол на 
епидемията от COVID-19 
не само защитават безо-
пасността и здравето на 
хората в страната, но и 
свеждат до минимум въз-
действието на епидемията 
върху икономическото и 
социалното развитие. 

Благодарение на всич-
ко това страната поддър-
жа среден годишен темп 
на растеж от 4,5%, който 
е значително по-висок от 
световния, посочи на прес-
конференция в Пекин го-
ворителят на китайското 
Външно министерство Уан 
Уънбин.

Представители на сТо, 
оиср, международни ин-
вестиционни институции и 
търговски палати на раз-
лични страни в Китай ви-
соко оценяват актуализи-
раното издание на цялост-
ния план за овладяване на 
епидемията и са оптимис-
тично настроени относ-
но перспективите на ки-
тайската икономика, под-
черта Уан Уънбин. 

Сега производството и 
социалният живот в Ки-
тай се нормализират и по-
треблението се възстано-
вява от епидемията. Това 
ще предостави по-големи 
бизнес възможности и за 
страните по света. В бъде-
ще КНР ще продължи да 
е стабилизатор и двигател 
на световната икономика, 
прогнозира говорителят.

од стратегиче-
ското ръковод-
ство на държав-
ните ръководи-
тели на двете 
страни – пре-

зидентът Си Дзинпин и 
президентът Владимир 
Путин, китайско-руското 
всеобхватно стратегическо 
партньорство за координа-
ция в новата ера поддържа 
високо ниво на развитие, 
обменът и сътрудничест-
вото в различни области 
са задълбочени и попу-
лярната подкрепа за двус-
транно приятелство непре-
къснато се консолидира, 

е подчертал новият ки-
тайски външен министър 
Цин Ган в разговора си по 
телефона с външният ми-
нистър на Русия Сергей 
Лавров – по инициатива 
на Лавров. 

В информацията за този 
разговор Синхуа цитира и 
думите на Цин Ган, че ки-
тайско-руските отношения 
се основават на принципа 
на неприсъединяване, не-
конфронтация и ненасоч-
ване към трета страна, съ-
общи агенция Синхуа. 

Той е отбелязал, че Ки-
тай е готов да работи с Ру-
сия за прилагане на важния 

консенсус, постигнат от 
ръководителите на двете 
страни, както и непрекъс-
нато да насърчава отноше-
нията между тях. 

При обмена на мнения 
по украинския въпрос Цин 
Ган е подчертал, че Китай 
ще продължи да разглеж-
да и решава проблема с 
Украйна с четирите точ-
ки за това какво трябва да 
се направи и четирите не-
ща, които международна-
та общност трябва да из-
върши заедно, предложе-
ни от китайския президент 
Си Дзинпин като основни 
насоки.

Лавров е поздравил 
Цин за встъпването му в 
длъжност като министър 
на външните работи на 
Китай. Той е изразил оч-
акването да изгради добри 
работни отношения с Цин, 
за да продължат външни-
те министерства на двете 
страни тясното си сътруд-
ничество, съвместно да ре-
ализират важния консен-
сус, постигнат от ръково-
дителите на двете страни, 
и за осигуряване на тласък 
към нови постижения в ру-
ско-китайското цялостно 
стратегическо партньор-
ство за координация.

итайско-австра-
лийските отно-
шения в момен-
та са в крити-
чен етап на раз-
витие. Това зая-

ви китайският посланик в 
Австралия Сяо Цян, като 
добави, че подобряването 
на отношенията ще даде 
повече увереност на двус-
транното сътрудничество 
в различни области. 

Според Сяо Цян 2022 г. 
е била „необичайна годи-
на“ за китайско-австралий-
ските отношения. Според 
него благодарение на вза-
имните усилия двете стра-
ни са преодолели възник-
налите трудности и са въз-
становили положителната 

динамика в развитието на 
отношенията.

„Страните трябва да 
препотвърдят своя анга-
жимент за развитие на от-
ношенията, да ги върнат в 
правилния път и да про-
дължат да прилагат ва-
жния консенсус, постигнат 
от лидерите на двете стра-
ни, както и съвместното из-
явление относно резултати-
те от китайско-австралий-
ската външна политика и 
стратегически диалог“, по-
сочи Сяо Цян. 

Посланикът също така 
призова Австралия да гле-
да на Китай по-обективно 
и да разработи отбранител-
на политика спрямо Китай, 
основана на факти и здрав 

разум. „Ако смятате друга-
та страна за враг, как мо-
жете да изградите искре-
ни, истински и добри от-
ношения в истинския сми-
съл на думата“, каза Сяо 
Цян. „Твърдението, че Ки-
тай е или може да предста-
влява потенциална заплаха 
за Австралия, не е вярно. 
Нямаме причина да вяр-
ваме в това“ – изтъкна по-
сланикът. 

Той нарече споразуме-
нието за сигурност между 
Австралия, Великобрита-
ния и САЩ „неконструк-
тивно и безполезно. Според 
него сделката на Канбера 
за създаване на ядрени под-
водници съгласно това спо-
разумение противоречи на 

международните усилия за 
неразпространение на яд-
рените оръжия и на  инте-
ресите на Австралия.

„Със сигурност имаме 
различни виждания, но ня-
маме причина за конфрон-
тация“, смята китайският 
посланик в Австралия. Той 
се надява, че Китай и Ав-
стралия ще продължат да 
преодоляват различията, 
да се уважават и да рабо-
тят заедно за постигане на 
взаимна изгода през нова-
та 2023 г., така че двустран-
ните им отношения да мо-
гат да се върнат в правил-
ния път и да се развиват 
устойчиво.

Международната общност вярва в жизнеността 
и подема на китайската икономика

Тясно сътрудничество за нови постижения  
в китайско-руското стратегическо партньорство 

КНР и Австралия: Възстановена е положителната 
динамика в отношенията

Започналото 
подобряване на 
отношенията 
между Пекин и 
Канбера ще даде 
повече увереност 
на двустранното 
сътрудничество в 
различни области
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Радион ПоПов 

съвремие

В

Н

Китайски и български компании си партнират  
в биотехнологиите за розопроизводство

Открит бе център за проверка качеството  
на водородното гориво

полите на Ста-
ра планина в се-
ло Асен, община 
Павел баня, се 
намира най-но-
вата и една от 

малкото биотехнологични 
розоварни в България. Тя 
вече има активно сътруд-
ничество с китайски парт-
ньори. „Климатът, почва-
та, въздухът в този регион 
са най-благодатни и подхо-
дящи за отглеждането на 
прочутата българска роза 
„Дамасцена“. 

В непосредствена бли-
зост се ширят и градини-
те с рози, от които се про-
извеждат прочутите „ро-
зови“ биопродукти. В Ки-
тай вече има открити и 
няколко магазина на биоро-
зоварната“, казва собстве-
никът й Радион Попов. Той 
ни запознава с подробнос-
ти от работата на своя-
та компания и интереса на 
китайските партньори за 
съвместна дейност и инвес-
тиции, както и с някои но-
ви идеи за разширяване на 
българо-китайското бизнес 
партньорство,  пише Радио 
Китай за чужбина.

„Розоварната, която 
построихме в с. Асен, об-
щина Павел баня, преди ня-
колко години, вече предиз-
виква голям интерес сред 
чуждестранни партньори, 
които не само желаят да 
купуват нашите продукти, 
но вече проявяват и ин-
терес за инвестиции. Ние 
произвеждаме розово и ла-
вандулово масло и различ-
ни флорални води от ро-
за и лавандула. По-голя-
мата част от тази про-
дукция, която е биосерти-
фицирана, изнасяме за Ки-
тай“, разказва г-н Попов и 
подчертава, че постоянно 
се увеличава количеството 
на произвежданите проду-
кти, както и техният из-
нос за Китай. „Китайски-
те ни партньори се инте-
ресуват най-много от ро-
зова и лавандулова вода и 
масло. Това са основните 
суровини, на които те дър-
жат и непрекъснато уве-
личават вноса им“, допъл-
ва Радион Попов.

– Господин Попов, има-
ли ли сте скоро посещения 
на китайски делегации, 
които проявяват интерес 

еотдавна в град 
Чунцин бе от-
крит Национа-
лен център за 
проверка и тест- 
ване качество-

то на водородното гориво, 
който има за цел да насър-
чи производството на авто-
мобили с водородни горив-
ни клетки в Китай.

С общи инвестиции от 
500 млн. юана (73,9 млн. щ. 
д.) той обхваща около 12,67 
хектара и предоставя прос-
транство за тестване на ця-
лата индустриална вери-
га, включително превозни 

средства с водородни го-
ривни клетки, ключови ав-
точасти и качеството на во-
дорода.

Центърът, който е пър-
вият по рода си в Китай, 
е създаден от Китайския 
институт за изследвания 
в сферата на автомобил-
ното инженерство.

През последните годи-
ни Чунцин насърчава уси-
лено производството на ав-
томобили с водородни го-
ривни клетки, като реди-
ца производители пуснаха 
различни модели, а ключо-
ви поддържащи компании 

делегация, която беше на 
посещение по повод по-
строения от тях в Розова-
та долина „Соларен парк”. 
Особено голям интерес се 
проявява от Китай, а съ-
що и от други страни към 
създадената от нас храни-
телна добавка – нискоалко-
холна напитка с екстракт 
от розови листенца, коя-
то се използва за лечение 
на десетки заболявания. Тя 
беше оценена също така и 
лично от съпругата на ки-
тайския премиер Ли Къ-
цян, когато беше в Бълга-
рия по повод срещата на 

изпращаме в Китай и чрез 
посолството на КНР в Со-
фия, както и чрез наши 
партньори в Китай. Тази 
напитка (хранителна до-
бавка) се приготвя от пре-
сен розов цвят, който е из-
ключително полезен за ле-
чение на различни забо-
лявания. Розовото масло, 
което се съдържа в нея, 
възстановява тъканта на 
черния дроб и бъбреците, 
както и на други вътреш-
ни органи.

– Към какви други би-
опродукти има също про-
явен интерес от китайска 

ли някакви други инициа-
тиви в контекста на засил-
ване на сътрудничеството 
между България и Китай?

– Вече обсъждам с три 
асоциации, които работят в 
областта на китайско-бъл-
гарското сътрудничество, 
идеята за провеждането на 
кръгла маса, като по време 
на тази среща ще се опита-
ме да обединим усилията 
на няколко търговски ка-
мари и асоциации за бъл-
гаро-китайски бизнес парт-
ньорства и да ги уедрим, 
тъй като засега този бизнес 
е доста разхвърлян.

И още една идея обсъж-
даме с кмета на град Ка-
лофер. Проведохме някол-
ко срещи и разговори меж-
ду него и Н. Пр. Дун Сяо- 
дзюн, посланик на КНР в 
България, по време на кои-
то дискутирахме възмож-
ността Китайският универ-
ситет да отвори свой фили-
ал и Медицински център за 
китайска медицина в Кало-
фер. Преди няколко годи-
ни е имало подобен център 
във Велико Търново, но сега 
съвместно с кмета на град 
Калофер и с китайски парт-
ньори имаме намерение да 
реализираме тази идея. Оч-
акваме развитието на ини-
циативата.

И още нещо. Според 
мен в момента страната 
ни изостава в насърчава-
нето на китайските инвес-
тиции в България в срав-
нение с някои други дър-
жави, като Сърбия, Черна 
гора и други. След като бе 
подписано споразумение за 
стратегическо партньор-
ство по време на посеще-
нието на българския пре-
зидент Румен Радев в Ки-
тай, би следвало по-интен-
зивно да се развиват бъл-
гаро-китайските отноше-
ния. Пожелавам и се на-
дявам това да се случи в 
най-скоро време.

високо равнище по Меха-
низма за сътрудничество 
между Китай и Централ-
на и Източна Европа пре-
ди няколко години. Напит-
ката е 6-градусова и е ре-
гистрирана като хранител-
на добавка. 

Вече няколко китайски 
компании изкупиха дос-
та големи количества. Тъй 
като в момента е доста 
трудно да се пътува пора-
ди противоепидемичните 
мерки за COVID-19, ние 

страна и има ли желание 
за инвестиции?

– В момента има про-
явен интерес към капсу-
лите с розово масло, кои-
то произвеждаме – също 
хранителна добавка, и ве-
че имаме заявено от ки-
тайски партньор желание 
да инвестира в покупка-
та на 60 процента от на-
шата фирма. Инвестиция-
та в производството на ро-
зово, лавандулово и други 
етерични масла е много 

добра инвестиция на на-
шите китайски партньори, 
тъй като тяхното търсене и 
интерес в Китай расте не-
прекъснато. В момента ед-
на от основните грижи на 
китайското правителство 
е към възрастните хора и 
това е един от начините за 
повишаване на грижите за 
тяхното здраве.

– вие имате много до-
бри контакти с Китай и 
други азиатски страни, би-
ли сте зам.-министър на 
външните работи на Бъл-
гария и посланик в някол-
ко държави. Предвиждате 

към продукцията на био-
розоварната?

– При нас постоянно 
има посещения от Китай. 
Н. Пр. Дун Сяодзюн, по-
сланик на КНР в Бълга-
рия, няколкократно е по-
сещавал нашата розоварна, 
идвали са и делегации на 
високо равнище от различ-
ни китайски корпорации, 
които проявяват интерес, 
и с тях вече имаме уста-
новени добри контакти. 
Наскоро имаше китайска 

установиха своя бизнес 
там. Градът си сътрудни-
чи със съседната провин-
ция Съчуан в изграждане-
то на „водороден коридор“, 

в рамките на който се оч-
аква до 2025 г. в експлоата-
ция да бъдат пуснати око-
ло 1000 логистични водо-
родни превозни средства.



7днесКитай
20 – 26.01.2023

иКономиКа

Н

К

а 8 януари само-
летът, който из-
върши полет от 
Торонто до Гу-
анджоу CZ312 
на „Южноки-

тайските авиолинии“, ка-
цна безпроблемно на меж-
дународното летище „Бай-
юн“. Това е първият меж-
дународен полет до конти-
нентален Китай след при-
лагането на новата поли-
тика на Администрация-
та за гражданска авиация 
на Китай за улесняване на 
влизането в страната. Път-
ниците на този полет са и 
първата група в рамките 
на последните три години 
след началото на епидеми-
ята, която влиза в страната 
само с негативен резултат 
от PCR тест и без центра-
лизирана карантина.

От 00:00 ч. на 8 януа-
ри, когато влезе в сила по-
литиката на Китай за от-
мяна на PCR тестовете и 
централизирана карантина 
и оптимизиране на мерки-
те между континентална-
та част и Хонконг и Ма-
као, международните ле-
тища в Гуанджоу, Шанхай 
и Пекин вече посрещнаха 
първите групи задгранични 
пътници. Според данни от 
онлайн платформата за пъ-
туване Tongcheng Travel, по-
пулярна в континентална-
та част, броят на поръчки-
те за входящи и изходящи 
самолетни билети за пъту-
ване на 8 януари се е уве-
личил с 628% на годишна 
база, което е най-висока-
та стойност от март 2020 г.  
Сред тях поръчките за вхо-
дящи полети представля-
ват 48%.

От 8 януари до навече- 
рието на Пролетния фести-
вал благоприятните полити- 

итайските марки во-
дят глобалния пазар за 
електромобили според 
наскорошен доклад на 
глобалната консултант-
ска фирма McKinsey. 

Китай вече е водещ играч в секто-
ра за интелигентни електрически 
превозни средства, което според 
експерти може да накара страна-
та да прекрои глобалната автомо-
билна индустрия до края на това 
десетилетие.

Глобалните продажби на елек-
трически автомобили от 2021 до 
2030 г. ще достигнат 220 милиона 
броя. Половината от тях ще бъ-
дат продадени в Китай. Това каз-
ва докладът на глобалната кон-
султантска компания McKinsey, 

публикуван в края на декември 
2022 г. Китайските производите-
ли на електромобили и техните 
доставчици се възползват от стар-
тови предимства. Местните ки-
тайски марки замениха междуна-
родни конкуренти и остават пър-
ви в списъка на китайските купу-
вачи на коли.

Китайските клиенти все още 
са по-склонни да избират между-
народните марки, когато купуват 
коли с двигатели с вътрешно горе-
не (ДВГ). Според Бил Пън, парт-
ньор на McKinsey, марката в сек-
тора на електрическите автомоби-
ли не носи същата тежест, както 
при стандартните коли с двигате-
ли с вътрешно горене.

Статистиката на Китайската асо- 

ки за влизане в страната 
изключително много заси-
лиха търсенето за билети 
обратно в Китай по време 
на китайската Нова годи-
на. Това също така насър-
чава рязкото увеличение 
на броя на поръчките за 
входящи самолетни билети 
на платформата Tongcheng 
Travel. Според статистиче-
ските данни на компанията 
популярните дестинации за 
входящи полети на 8 януа-
ри са Шанхай, Нанкин, Гу-
анджоу, Чънду и Наннин. 
Сред тях самолетни билети 
за някои популярни директ-
ни полети от Сеул, Южна 
Корея до Нанкин, Пном 
Пен, Камбоджа до Нан-
нин и Банкок, Тайланд до 
Гуейян бяха разпродадени 
седмица преди излитането 
на 8 януари.

Изходящите полети съ-
що поставиха началото на 
вълна от малки пикове в 
статистическите данни. По 

следващата година. 
В тази връзка Шън Дзя-

ни, старши изследовател в 
Центъра за стратегически 
изследвания на изследова-
телския институт Ctrip, ана-
лизира, че с оптимизиране-
то на политиките за вли-
зане и организираното въз-
обновяване на изходящите 
пътувания доверието на ки-
тайските туристи в пътува-
нето и доверието в турис-
тическото потребление ще 
бъде възстановено с уско-
рени темпове. „Завръщане-
то“ на китайските туристи 
ще донесе нова жизненост 
на световната туристиче-
ска индустрия. 

Като най-голямата он-
лайн платформа за пътува-
не в континенталната част 
на страната, Ctrip скоро ще 
започне сътрудничество за 
задгранични пътувания с 
партньори в Тайланд, Син-
гапур, Малайзия, Малди-
вите, Австралия, Съедине-
ните щати, Япония, Южна 
Корея и много други места 
за съвместно насърчаване 
на ускореното възстановя-
ване на глобалния туризъм.

Джао Уънджъ, прези-
дент на туристическа аген-
ция от град Гуанджоу, каз-
ва, че с прилагането на ре-
дица благоприятни поли-
тики и мерки, в сътруд-
ничество с фактори като 
празнични пътувания по 
време на Пролетния фес-
тивал и зимната ваканция 
за учениците и студенти-
те, това ще ускори възста-
новяването на туристиче-
ския пазар и туристически-
те оператори ще направят 
всички усилия за възста-
новяване на индустрията, 
включително рестартира-
не на бизнеса с изходящи 
пътувания.

данни на платформата на 
8 януари заминаващите ту-
ристи, резервирали само-
летни билети през платфор-
мата, са летели до над 100 
града в 53 страни и региони 
по света. Популярни стра-
ни за изходяща дестинация 
включват Камбоджа, Юж-
на Корея, Съединените ща-
ти, Япония, Сингапур и др.

Според данни от Ctrip, 
друга онлайн платформа за 
пътуване, след публикува-
нето на новата политика 
на 27 декември, към 7 яну-
ари броят на трансгранич-
ните резервации на само-
летни билети от туристи от 
континенталната част се е 
увеличил със 190% на го-
дишна база. Броят на по-
ръчките за визи се е уве-
личил близо 18 пъти на го-
дишна база. 

Според докладите от 27 
декември на платформата 
Ctrip поръчките за визи за 
Сингапур са се увеличили 

повече от 30 пъти на го-
дишна база, а месечното 
увеличение е достигнало 
123%. Визите за Малайзия 
са се увеличили с близо 
100% на месечна база. Ту-
ристическият пазар на Тай-
ланд също е популярен, а 
сред поръчките за хотели 
в чужбина, резервирани от 
туристи от континента за 
повече от 20 дни, поръч-
ките за хотели в Тайланд 
представляват почти „по-
ловината от страната“, кое-
то е 44%.

Много страни привет-
стват китайските туристи. 
Малайзия наскоро изчисли, 
че ще приеме от 1,5 мили-
она до 2 милиона китайски 
туристи през 2023 г. Компа-
нии от туристическия сек-
тор в Сингапур изчисля-
ват, че завръщането на ки-
тайските туристи ще доне-
се допълнителни 2 мили-
арда сингапурски долара 
приходи на страната им за 

„Завръщането“ на китайските туристи ще 
донесе нова жизненост на световната индустрия

Водещо място в света  
в сектора за електромобили

циация на пътническите автомо-
били показва, че през първите 11 
месеца на тази година 12 от 15-те 
най-продавани производители на 
автомобили с електрически двига-
тели в Китай са китайски марки. 
Трите изключения са „Тесла“ и две-
те китайски съвместни предпри-
ятия на „Фолксваген“. В момента 

китайският производител на авто-
мобили BYD, който спря продаж-
бите на бензинови коли по-рано 
тази година, е най-големият про-
изводител на автомобили с нови 
енергийни източници в света. Та-
зи година месечните продажби на 
компанията вече счупиха рекор-
дите няколко пъти. 
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инастия Сун обединява 
Поднебесната за пове-
че от век, но това кост-
ва много на империята. 
Императорите се при-
нуждават дълго време 

да плащат огромни суми на ки-
таните и други северни племена, 
за да поддържат мира, а също и 
намаляват армията си. Това води 
до изтощаване на империята, съ-
що така оставя северните терито-
рии не охранявани. 

През 1126 г. джурджените на-
падат Китай, обсаждат столица-
та Биендзин и взимат император 
Циндзон за заложник. Там те ос-
новават своята династия Дзин със 
столица днешен Пекин. Част от 
двора на династия Сун успява да 
избяга на юг и установява своя-
та „временна“ столица в краси-
вия град Ханджоу. Южна Сун ни-
кога не прави опити да си върне 
Севера, а се наслаждава на новия 
си дом, където изкуствата про-
дължават да процъфтяват, дока-
то монголците не навлизат в Ки-
тай през 13-и век.

Първата половина на царства-
нето на династия Сун е период на 
обединение и преустройство. Им-
ператорите привличат най-даро-
витите писатели и артисти в По-
днебесната. 

Атмосферата в двора на Южна 
Сун в Ханджоу била дори още по-

просветена и изтънчена. 
Но загубата на Севера дава от-

ражение и в изкуството. Силата 
и увереността вече не са харак-
терни за живописта; вместо това 
картините са пропити с изклю-
чителна чувствителност и трога-
телен романтизъм.

Периодът Сун се отличава и с 
възраждане на класиките. Това е 
епохата, в която се заражда архе-
ологията и се появяват първите 
колекционери и познавачи. 

Един от най-запалените колек-
ционери бил император Хуейдзон 
(ок. 1100 – 1125), чиято страст по 
изкуството заплашила да разо-
ри империята. Той също разви-
ва до нови висоти неотдавнаш-
ния процес на бюрократизиране 
на придворната живопис, въвеж-
дат се приемни изпити, модели-
рани по нормите на държавната 
служба, с рангове като тези на 
учени-чиновници. 

Възможностите, които импе-
рията Сун предоставя на занаят-
чиите от по-ниска класа в двора, 
навличат гнева на благородници-
те и съдействат за възхода на ама-
тьорската живопис сред тези уче-
ни-чиновници (шидафу хуа), кое-
то в крайна сметка се превръща 
в начин на рисуване на литера-
торите (уънжънхуа), които доми-
нират през повечето време при 

Живописта 
по време на 
династиите Сун и 
Юен (960 – 1368)

Д
династиите Юен (1206 – 1368), Мин 
(1368 – 1644) и Цин (1644 – 1911). 
Добрите условия и доброжела- 
телната атмосфера превръщат пе-
риода на Северна Сун във време 
на велики постижения в живо- 
писта. През 11-и век творят вели-
ки майстори като Ли Чън (李成), 
Фан Куан (范宽), Сю Даонин (许
道宁) и Йен Уънгуей (燕文贵). Във 
втората част на века водещо е из-
куството на Гуо Си (郭熙).

Внушителната реалистична 
традиция достига своя апогей, но

един по-различен  
подход към живописта също 

набира популярност сред група 
учени-чиновници 

като Су Ши (苏轼), Ми Фу (米
芾), Уън Тон (文同), Джонжън (仲
仁) и Ли Гонлин (李公麟). Целта 
им не е да описват реалистично 
природата – това те оставят на 

биха могли да „въплътят“ своите 
мисли и чувства. 

В този аматьорски стил на 
рисуване на учените-чиновници 

(шидафу хуа, по-късно наричан 
уънжънхуа, или живопис на об-
разованите) на уменията не се от-
дава важност, тъй като те са сред-
ство на професионалните и прид-
ворните художници. Учените въз-
дигали непринудеността над всич-
ко, дори превръщайки непохват-
ността в добродетел, като знак за 
искреността на художника.

Сред придворните художници и 
ученици на император Хуейдзон 

е Джан Дзедуан (张择端). Него-
вият изключително реалистичен 
свитък „Празникът Цинмин“ за-
пазва богати сведения за архитек-
турата и обществото от периода. 
Друг изтъкнат придворен худож-
ник е Ли Тан (李唐).

При Южна Сун постепенно 
се възвръща предпочитането да 
се рисуват исторически фигури. 
Най-изтъкнатите произведения 
в този жанр включват работата 
на Ли Тан и Ма Хъджи (马和之). 

Създаването на  
династия Юен  

Монголците завладяват цял Ки- 
тай през 1271 г. и основават своя-
та династия Юен. Те нямат дове-
рие на китайската интелигенция 
и разчитат на свои хора за пове-
чето държавни постове. 

Въпреки това някои влиятелни 
китайски писатели отбелязват, че 
монголците внасят военна дисци-
плина, която е липсвала по вре-
ме на династия Сун (960 – 1279) и 
след 1286 г. все повече китайски 
учени са привлечени на държав-
на служба, с надеждата да убедят 
императора за по-равноправни по-
литики към китайците.

“Борове в пролетни планини”  
Ми Фу

“Безсмъртен”, Лян Кай  
 пръскано мастило

професионалните художници – а 
да изразят себе си и да „удовлет-
ворят сърцата си“. 

Те говорят просто за „заема-
не“ на буквалните форми на не-
щата като средство, чрез което 
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Ограничените възможности за 
китайските учени и решението на 
много от тях да се оттеглят в от-
шелничество, вместо да служат на 
монголската династия, създава за-
силено чувство за класова иден-
тичност и индивидуална цел, кое-
то на свой ред вдъхновява тяхно-
то изкуство. 

Отшелническите, а не 
придворните ценности сега 

оформят изкуството 
и изниква стилистична пропаст 
между учените-художници и прид-
ворните професионалисти, която 
не успява да бъде преодоляна до 
18-и век. Стилът и темата са свър-
зани с личността и настроението 
на художника, а не както досега 
с изискванията на покровителя. 

Художникът Циен Сюен (钱选) 
е един от първите, тръгнал в тази 
нова посока. Той отказва служба 
в монголския двор и му се нала-
га да се изхранва от продажбата 
на картините си.

Най-изявеният учен-художник 
е Джао Мънфу (赵孟𫖯), последо-
вател на Циен Сюен, който става 
високопоставен чиновник и ръко-
водител на имперската академия 

в двора на Юен, са  Жън Жънфа 
(任仁发), Ли Кан (李衎), Гао Къ-
гон (高克恭). Уан Миен (王冕) пък 
служи на антимонголски сили до 
края на династията и създава ви-
соки стандарти в рисуването на 
сливови дървета, символ на не-
опетнена чистота и революцио-
нен плам. 

Поглеждайки назад, виждаме, 

Ханлин. В своите работни пътува-
ния той събира картини от май-
сторите на Северна Сун и възраж-
да класическите стилове в свой 
прочит. Неговата картина „Есен-
ни цветове в планините Цюе и 
Хуа“ е прекрасен пример за нос-
талгичен, преднамерено архаичен 
пейзаж в стила на династия Тан.

Други художници, които служат 

че идеалите на просветените са 
оставили най-трайна следа върху 
по-късното китайско изкуство. То-
ва може да се обобщи като инди-
видуалност на изразяването, рису-
ване с четка, разкриващо по-ско-
ро вътрешния дух на субекта – 
или на самия художник – откол-
кото външния вид и потискане-
то на реалистичното и декоратив-
ното в полза на умишлена прос-
тота, подценяване и дори непох-
ватност (zhuo, 拙), което маркира 
почтеността на художника. 

Четирима са майсторите от 
средата и края на династия Юен, 
които са най-силно повлияни от 
Джао Мънфу и са смятани за 
най-изявените представители на 
тази философия. Най-старият от 
тях е даоисткият отшелник Хуан 
Гонуан (黃公望). Неговият един-
ствен оцелял свитък „Обитаване 
на планините Фучун“ е динамич-
на живопис, рисувана по време на 
случайни настроения на вдъхно-
вение между 1347 и 1350 г.

Това уединение на просвете-
ните се вижда и от пейзажите 
на У Джън (吴镇), беден даоистки 

гадател, поет и майстор на жи-
вописта. Третият от четиримата 
майстори на династия Юен е Ни 
Дзан (倪瓒) – уважаван гражда-
нин и библиофил, принуден от 
осакатяващото данъчно облагане 
да се откаже от имотите си и да 
стане скитник. Говори се, че из-
ползвал мастилото толкова песте-
ливо, сякаш било злато. Уан Мън 
(王蒙) е четвъртият голям май-
стор на династия Юен и внук на 
Джао Мънфу.      

Съчетанието при тези майсто-
ри на последователна философска 
и политическа нагласа и широк 
набор от техники на мастилото ги 
прави модели за подражание за 
по-късни професионални худож-
ници както в техния живот, така 
и в тяхното изкуство. 

Невъзможно е да се оцени ра-
ботата на пейзажистите от динас-
тиите Мин (1368 – 1644) и Цин 
(1644 – 1911), освен ако човек не 
е наясно колко остро са осъзна-
вали те дълга си към майсторите 
от династия Юен и колко често 
са отдавали почит към тях как-
то в стила, така и в посвещения.

Галина КрУмова 

“Наблюдаване на гъските  
от павилиона на орхидеята”,

Циен Сюен  (фрагмент)

“Есенни цветове в планините Цюе и Хуа”,
Джао Мънфу  (фрагмент)

“обитаване на планините Фучун”,
Хуан Гонуан (фрагмент)
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2022 г. мина под знака на исторически противопоставяния и 
размествания на геополитическите пластове, изразени преди всичко в 
конфликта в Украйна, а също и американската политика на “сдържане” 
срещу Русия и Китай. Еднополюсната хегемония окончателно приключи 
и дори някои страни, които се смятаха за зависими от САЩ, като 
държавите от Персийския залив, започнаха да “диверсифицират” 
външната си политика. Същевременно ЕС продължи лоялно да следва 
американската геополитическа линия, нанасяйки си тежки икономически 
щети. За “награда” Европа получи няколко остри ножа в тила от страна 
на отвъдокеанските си “партньори”, коментира Радио Китай за чужбина.

ГеополитиКа

Вашингтон нанесе тежък 
удар срещу бизнеса 

и потребителите в 
Европейския съюз

Първо, повечето евро-
пейски страни, влизайки 
в икономическа война сре-
щу Русия, следвайки лини-
ята на САЩ, се лишиха от 
достъп до евтини енергий-
ни ресурси. Това удари теж-
ко европейската промишле-
ност, както и масовия ев-
ропейски потребител. 

Цялата ситуация с кон-
фликта в Украйна доведе до 
сериозни проблеми за евро-
пейците, сред които висока 
инфлация, проблеми с обез-
печаването на газ и други.

На всичкото отгоре, до-
като Европа страдаше от 
конфликта в Украйна и то-
ва се усеща от всичките й 
граждани, ясно се видя, че 
САЩ, напротив, печелят 
от конфронтацията. Амери-
канските оръжейни произ-
водители регистрираха ре-
кордни печалби. Както и 
американските износите-
ли на втечнен природен газ. 

Това се усети от евро-
пейците и беше изразено в 
редица медии, включител-
но авторитетни като „По-
литико“. Беше изразено и 
от отделни европейски по-
литици.

Още повече че САЩ 
едва ли не тласкат Европа 
към въоръжен конфликт с 
Русия – нещо, което евро-
пейските страни не могат 
и най-вероятно не искат да 
си позволят.

По-нататък, САЩ нане-
соха още удари по своите 
„съюзници“ чрез т. нар. За-
кон за намаляване на ин-
флацията, приет от Кон-
греса на САЩ. Този закон 
включва и план за намаля-
ване на 369 милиарда дола-
ра разходи за климатични 
и енергийни политики от 
страна на американските 
власти и други идеи, които 
са фактически протекцио-
низъм и заплашват конку-
рентоспособността на евро-
пейците. Нещо повече, на 
фона на подобна нелоялна 
конкуренция, както и на 
факта, че американският  
газ се продава в САЩ че-
тири пъти по-евтино, от-
колкото се продава в Ев-
ропа, а достъпът до руски 
газ под американски натиск 

намалява радикално, все 
повече европейски компа-
нии изнасят производство-
то си в Америка. И покрай 
тях все повече европейски 
учени, инженери и работ-
ници ще ходят в САЩ.

САЩ заплашват и 
Еврозоната

Американските дейст-
вия заплашват и Еврозона-
та. Покрай това има опас-
ност износните цени на ев-
ропейските компании да се 
увеличат, което отново е в 
интерес на американците, 
но не и на европейците.

И всичко това се усеща 
ясно от европейците. Ко-
ментира го и Урсула фон 
дер Лайен, която заяви, че 
американският закон за ин-
флацията ще нанесе вреда 
на Европа. Коментира го и 
френският президент Ема-
нюел Макрон.

От двете страни на Ат-
лантическия океан, въпре-
ки декларативните приказ-
ки за единство, се усеща все 
повече напрежение. Амери-
ка е поела твърд курс към 
протекционизъм, а освен 
това вкарва Европа в ге-
ополитически конфронта-
ции, които заплашват дори 
с военна ескалация. 

Засега Европейският 
съюз лоялно следва САЩ, 
тъй като има определени 
зависимости, които същест-
вуват от края на Втората 
световна война. Европей-
ците разчитат на САЩ за 
своята сигурност на Стария 

смисъл на това е опитът на 
канцлера Олаф Шолц да се 
сближи с Изтока чрез сре-
ща с китайския президент 
Си Дзинпин и други видни 
политици.

Деатлантизацията  
на Европа ще набира 

сили през 2023 г.
Най-вероятно през 2023 г.  

Европа ще остане обвърза-
на с американските интере-
си и геополитически пла-
нове, но процесът на деат-
лантизация на Европа ще 
набира сила. Все повече ев-
ропейци – както гражда-
ни, така и политици – ще 
проумяват, че САЩ играят 
игри с нулева сума и не се 
свенят да предават „парт-
ньорите си“. 

Конфликтът в Украйна 
и американският натиск 
за унищожаване на евро-
пейско-руските отноше-
ния нанесоха жесток удар 
по Европа. Още по-тежък 
удар би било, ако САЩ, 
в рамките на политиката 
си на „сдържане“, се оп-
итат да разбият европей-
ско-китайските отноше-
ния, имайки предвид, че 
Китай вече е най-големи-
ят търговски партньор на 
страните от ЕС. Това мо-
же да доведе до невижда-
на социално-икономиче-
ска криза.

В страните – членки на 
ЕС, ще набират сила онези 
политически организации 
и представители, които се 
застъпват за по-суверенна 

политика, която се води 
по интересите на европей-
ските нации и ЕС, а не на 
САЩ. 

Такива сили ще бъдат 
нападани от голяма част 
от проамериканските ме-
дии, а и в повечето евро-
пейски държави подобни си-
ли няма да могат да се до-
берат до реални властови 
лостове. Но за сметка на то-
ва те дават ясна индикация 

страницата подготви  
Любомир михайЛов

2023 година ще е началото на края 
на контрола на САЩ над Европа

континент, където има ог-
ромно присъствие на аме-
рикански военни. Според 
някои анализатори тези си-
ли по същество функциони-
рат като окупационни сили.

Европейските елити  
са обвързани с 
интересите на 

Вашингтон
Освен това част от по-

литическите елити в Ев-
ропейския съюз, особено 
в някои институции като 
Европейския парламент, 
са неприкрито обвързани 
с американските интере-
си чрез групи за лобизъм, 
неправителствени органи-
зации и съмнителни фон-
дации. Някои, естествено, 
се чувстват обвързани със 
САЩ и заради идеологиче-
ските си убеждения.

Какъвто и да е случаят, 
факт е, че на ниво Брюк-
сел проамериканските на-
строения и зависимости 
са силни. 

От друга страна, нацио-
налните правителства на 
европейските страни не са 
чак толкова зависими. Яр-
ки са примерите като Ун-
гария, която очевидно не 
бърза да се включва в ге-
ополитическите пасианси 
на Вашингтон. Една Ита-
лия също е много уклончи-
ва и доколкото може, гле-
да да провежда по-умерено 
„атлантическа“ политика. 

Още по-важното е, че 
икономическият мотор на 
Европа – Германия, също 

се опитва да се ресуве-
ренизира и да провежда 
по-адекватна за интереси-
те си политика. В Берлин 
има много политически си-
ли, които държат сметка 
повече за американските 
интереси, отколкото за гер-
манските. Но германската 
индустрия и народ са се-
риозно ударени в интере-
сите си от американците. 
Изразител в политически 

на европейските политиче-
ски елити, че политиката на 
сляпо следване на Вашинг-
тон води до гняв и масово 
недоволство. Още повече, 
че и европейският бизнес 
все повече ще изразява та-
кива настроения. 

Европа ще осъзнае и ще 
разбере, че има интерес от 
това да провежда собстве-
на политика в един мно-
гополюсен свят. Полити-
ка, от която може да пе-
чели, а не да понася щети 
под формата на инфлация, 
безработица, затворени ин-
дустрии, липса на газ, нефт 
и рядкоземни метали и др. 

Отделни европейски 
страни като Унгария, Ита-
лия, потенциално Франция, 
Австрия и др., ще се дис-
танцират все повече от аме-
риканските интереси. До-
ри в Германия политиците 
ще се наложи да държат по-
вече сметка за германски-
те, отколкото за американ-
ските интереси, ако не ис-
кат да допуснат разширява-
не на политическото пред-
ставителство на т. нар. по-
пулистки политически си-
ли, както и допълнителен 
индустриален спад и ико-
номическа криза с послед-
ващите от това социални 
проблеми.

Деамериканизацията и 
ресуверенизацията на Ев-
ропа няма да приключат 
през 2023 г., но ще започнат 
да се усещат много по-яр-
ко и ясно.
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здраве

Запушеният нос е сред най-честите симптоми при настинки, вирусни 
и бактериални инфекции. Според традиционната китайска медицина 
той е тясно свързан с белите дробове и е като техен „прозорец“. 

А

М В

ко носът тече и е 
запушен, най-ве-
роятно е засегна-
та функцията на 
белите дробове, 
което води до за-

стой или недостиг на жиз-
нена енергия Ци и натруп-
ването на отрови и пато-
гени.

Що се отнася до хронич-
ния ринит, запушеният нос 
обикновено е съпроводен 
със симптоми като главо-
болие, световъртеж, про-
блеми със слуха. Освен то-
ва като продължително за-
боляване води и до застой 
на кръвта и лошо кръво-
обращение. Затова по прин-
цип на пациентите с трайно 
запушен нос традиционна-
та китайска медицина пре-
поръчва отвари от билки, 
които насърчават потока 
на жизнената енергия Ци 
и кръвта.

Една от положителни-
те страни на традиционна-
та китайска медицина е, че 
по принцип лечението ня-
ма странични ефекти като 
умора или сънливост, а по-
добрява общото физическо 
и психическо здраве. Затова 
докато лекувате настинка-
та с китайски билки, може 
да забележите и други по-
ложителни промени.

Ако наблизо обаче ня-
мате специалист по ки-
тайска медицина, може да 
опитате някои от следни-
те неща като първа помощ.

едикаментът „Мол- 
нупиравир“ (Molnupi- 
ravir) за лечение на 
COVID-19 се очаква 
да се появи на ки-
тайския пазар, съоб-

щи Лиу Юн, президент на ком-
панията Синофарм“ (Sinopharm), 
която е ексклузивен вносител.

Първата партида от медика-
мента „Молнупиравир“, известен 
също така под търговското име 
Lagevrio, разработен от амери-
канския фармацевтичен гигант 
Merck Sharp & Dohme (MSD), е 
пристигнал в склада на зоната за 
свободна търговия „Уайгаоцяо“ 
в Шанхай на 4 януари, съобщи 
изданието thepaper.cn. „Стотици 
хиляди кутии с лекарството са 
пристигнали в Шанхай и прис-
тигат още“, казва в специално 
изявление Цай Майсун, вицепре-
зидент на „Синофарм“. По ду-
мите му, след като бъдат поста-
вени етикети на китайски вър-
ху лекарствата, те ще бъдат из-
пратени в цялата страна. 

Първоначалната цена на ле-
карството е 1500 юана за опаков-
ка от 40 хапчета. За да се отго-
вори на нуждите на китайските 

пациенти, се водят преговори 
със „Синофарм“ за местно про-
изводство на „Молнупиравир“. 
Той е перорално антивирусно ле-
карство с малка молекула, което 
може да се използва при пациен-
ти с леки до умерени симптоми, 
за които има опасност от вло-
шаване на състоянието, включи-
телно такива в напреднала въз-
раст, със затлъстяване и хронич-
ни заболявания като коронарна 
болест на сърцето или диабет.

Компанията обяви,  че до края 
на март пациенти с COVID-19 
в Китай ще могат да кандидат-
стват за възстановяване на раз-
ходите за закупуване на препа-
рата „Паксловид“ (Paxlovid) на 
„Пфайзер“, който не попадна в 
актуализирания списък на ле-
карствата, чиято цена се покри-
ва от държавата. 

Нов официален документ 
подновява политиката за въз-
становяване на разходите за ле-
карства за COVID-19, които не 
са в каталога.

Отпушете носа с масаж на три 
акупунктурни точки

Популярно лекарство срещу 
COVID-19 на китайския пазар 

Наш приоритет 
е здравето на 
възрастните

 Пийте много течности
Не забравяйте и да пиете 

много топли течности. Ча-
йовете и леките супи, как-
то и топлата вода ще по-
могнат за разреждането на 
гъстата слуз в носа и за из-
чистването му.

Как да предотвратим 
запушването на носа?

Запушването на носа, 
особено хроничното, често 
е пряко свързано с начина 
на живот. Затова трябва да 
се обърне по-голямо внима-
ние на някои навици.
 Страдащите от хро-

нично запушване на носа 
трябва да избягват студени-
те напитки.

 Сладкото също е же-
лателно да бъде максимал-
но ограничено, за да не се 
влоши обмяната на веще-
ствата, което ще засили въз-
палителната реакция на ор-
ганизма и няма да помогне 
на лечението.
 Децата, които са 

склонни към изпотяване по-
ловин час след заспиване, е 
желателно да носят памуч-
но бельо и пижами, които 
ще попият потта и тялото 
ще остане сухо. Така ще се 
намали вероятността от из-
стиване.
 Обръщайте внимание 

и на промените на време-
то и своевременно се обли-
чайте по-топло.

Самомасаж  
за отпушване на носа

Масажът на три аку-
пунктурни точки ще помог-
не за отпушването и овла-
жняването на носа, както 
и за облекчаването на гла-
воболието.

1. Ин-сян
Масажът на акупунк-

турната точка Ин-сян  от-
пушва носа и връща обоня-
нието. Тя се намира в мал-
ката вдлъбнатина от двете 

страни в основата на ноз-
дрите. Масажирайте я за  
2 – 3 минути.

2. Би-тун
Акупунтурната точка Би-

тун се намира от двете стра-
ни на носа, в центъра, там 
където е костната му част. 

ъв връзка с новите мер-
ки на Китай за превенция 
и контрол на епидемия-
та от COVID-19, въведе-
ни на 8 януари, ръководи-
телят на експертната гру-

па на Националната здравна коми-
сия Лян Уанниен заяви, че до края 
на 2022 г. патогенността на вируса е 
била значително намалена, нивото 
на активния имунитет на китайци-
те е подобрено, а запасите от лекар-
ства и необходимите лечебни усло-
вия за тежките случаи са достатъч-
ни. „Погледнато като цяло, вирусът 
не може да бъде елиминиран. Ето 
защо направихме важни корекции в 
мерките за превенция и контрол на 
епидемията“, добави още Лян.

„След корекциите работата ни се 
фокусира върху предотвратяване на 
тежките и смъртните случаи и оп-
тимално използване на медицински-
те ресурси. Осигуряването на здра-
вето и безопасността на възрастни-
те хора е основният ни приоритет“, 
подчерта още експертът.

Масажирайте я в продъл-
жение на 2 – 3 минути.

3. Ин-тан
Масажът върху тази точ-

ка, освен хремата и настин-
ката, облекчава и главобо-
лието, световъртежа, бол-
ките в очите. Тя се намира 
в центъра между двете веж-
ди. Масажирайте я в про-
дължение на 2 – 3 минути.

Инхалации
Инхалациите също са 

добър начин да овлажните 

и отпушите на носа. Кип-
нете вода и добавете в нея 
чубрица, мащерка, мента, 
сода бикарбонат или евка-
липтово масло. Покрийте 
главата с кърпа и вдишвай-
те изпаренията в продъл-
жение на около 10 минути. 
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Екологичното проектиране  
на железопътната линия  
Момбаса – Найроби 

Железопътната линия Момбаса – Найроби, 
която беше построена от китайска фирма 
през 2017 г., минава през резервати за 
диви животни като Национален парк 
“Найроби” и Национален парк “Цаво” и 
затова бе проектирана съобразно най-
строгите изисквания за опазване на 
околната  среда. 
След изследване на жизнените навици и 
миграционните пътища на дивите животни, 
бяха създадени общо 14 мащабни прохода 
за диви животни и 79 моста по цялата 
линия на железопътната линия Момбаса 
– Найроби. Предвидени бяха мерки 
и за намаляване на шума, както и за 
опазването на манговите гори в Момбаса.

Бум в Китай на 
интелигентните 
пазари за 
улесняване на 
потребителите

Хонконг стартира онлайн платформата  
за привличане на таланти от цял свят

азарите за плодо-
ве и зеленчуци в 
Китай се разви-
ват, като стават 
все по-интели-
гентни и по-ци-

фрово ориентирани благо-
дарение на развитието на 
5G технологиите, техноло-
гиите за обработване на го-
леми данни, интернет на не-
щата и други иновации, кои-
то могат да се приложат в 
сферата. Цифрови дисплеи, 
интелигентни електронни 
везни и QR кодове, които 
могат да проследяват про-
изхода на селскостопански-
те продукти, се виждат все 
по-често на днешните ки-
тайски кооперативни паза-
ри. Нещо повече, земедел-
ските производители и тър-
говците дори продават зе-
ленчуци в така известните 
напоследък платформи за 
предаване на живо. Прила-
гането на всички тези нови 
интелигентни технически 
устройства прави работата 
и управлението на зелен-
чуковите пазари по-удоб-
ни, а също така носи пове-
че удобство за клиентите.

На входа на обикновен 
зеленчуков пазар в област 
Дзянбей, Нинбо, източната 
китайска провинция Джъд-
зян, има екран, който показ-
ва цените на зеленчуците, 
данни за транзакции в ре-
ално време, трафик на хо-
ра и резултати от тестване 
на селскостопанската про-
дукция. „Тези нови техноло-
гии правят информацията 
по-отворена и по-прозрач-
на, така че пазаруването е 

по-добро“, казва за Радио 
Китай за чужбина г-жа Хоу. 
Тя е клиент на земеделския 
пазар, живее недалече от 
тук и има добри наблюде-
ния на развитието на тех-
нологиите и иновациите на 
това тържище.

На кооперативния па-
зар за плодове и зеленчу-
ци в Чунцин, Югозападен 
Китай, клиентите получа-
ват разписка за плащане 
след всяка покупка, която 
е отпечатана с QR код. Ако 
по-късно те установят, че за-
купените от тях продукти са 
с лошо качество или имат 
други проблеми с безопас-
ността на храните, те могат 
да сканират кода и да про-
следят произхода на проду-
ктите в информационната 
система на пазара или дру-
ги платформи.

Лиу Дачън, заместник- 
директор на Института за 
интернет индустрия към 
университета „Цинхуа“, ка-
за, че пазаруването на хра-
нителни стоки непрекъсна-
то се подобрява – навсякъ-
де от обикновените улич-
ни сергии и традиционни-
те земеделски пазари до но-
вовъзникващите интели-
гентни пазари включител-
но. Цифровите технологии 
гарантират по-добра продо-
волствена сигурност, казва 
Лиу, и добавя, че интели-
гентното надграждане на 
пазарите повишава удовлет-
вореността на клиентите, а 
и улеснява ежедневната ра-
бота на търговците.

Водени от технологиите 
за обработване на големи 

равителството на 
специалния ад-
министративен 
район Хонконг  
стартира онлайн 
платформа, коя-

то улеснява процедурата за 
кандидатстване като основ-
ната цел е да се привличат 
таланти от цял свят, преда-
де агенция Синхуа. 

През октомври главни-
ят изпълнителен директор 
на района Джон Лий обяви 
в своето политическо обръ-
щение създаването на он-
лайн платформата на отде-
ла за обслужване на талан-
ти, за да се предлага специ-
ални мерки за улесняване и 
услуги на едно гише. Ръко-
водителят на този отдел Чан 
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данни, зеленчуковият ма-
газин на Шу Ханбин и съ-
пругата му в квартал Учан, 
град Ухан, провинция Ху-
бей, се специализира в по-
следно време в продаване 
на киви и Шу е поставил 
кашоните с киви на най-ви-
дното място в своя магазин 
за плодове. Това не е слу-
чайност – напоследък спо-
ред платформите за онлайн 
продажба на свежи плодове 
в района именно киви пло-
довете са на първо място 
по популярност сред клиен-
тите. Според собственици-
те на магазина те от мно-
го време вече качват свои-
те данни за продажбите в 
платформата за управление 
на пазара и след това сис-
темата класира най-прода-
ваните продукти в реално 
време. Шу споделя още, че 
използва платформата все-
ки ден, тъй като тя му по-
мага да знае кои плодове 
се продават добре, така че 
да може бързо да попълни 
запасите си.

Търговците в Китай ак-
тивно използват различни 
дигитални методи, за да 
допринесат за интелигент-
ното надграждане и тран-
сформация на земеделските 

пазари за плодове и зелен-
чуци. Например, пазар на 
улица Лубан, квартал Ху-
анпу, град Шанхай, създа-
де система за ексклузивни 
членове на пазара и разра-
боти мини-програма в ки-
тайското мулти-приложе-
ние WeChat, която инте-
грира местни доставчици, 
за да създаде интегрирана 
система за 15-минутен кръг 
на всички продукти в общ-
ността. Мини програмата 
включва например всички 
щандове за закуски, серви-
рани на пазара, както и ус-
луги за ремонт на дрехи, 
обущарски и други занаят-
чийски услуги. Тази програ-
ма включва и ресторанти-
те около пазара.

Компанията доставчик 
на технически услуги Sinxin 
Information Technology до-
принася за цифровото и ин-
телигентно надграждане на 
хиляди земеделски пазари 
за плодове и зеленчуци в 
Китай. Служител на ком-
панията обяснява, че ин-
телигентните пазари, из-
ползващи интернет на не-
щата, облачни изчисления, 
големи данни, изкуствен 
интелект и други техноло-
гии, могат да се похвалят 

с интелигентно и целена-
сочено управление и рабо-
та. Тези технологии носят 
много удобства и ползи за 
потребителите, търговците 
и пазарните оператори, из-
тъква служителят.

Г-жа Джан Пейли, до-
цент в Икономическия фа-
култет към Народния уни-
верситет в Пекин, анали-
зира резултатите от рабо-
та на интелигентните па-
зари. Я смята, че те отго-
варят на бързото развитие 
на цифровата икономика и 
на индустриалната дигита-
лизация на продажбите на 
земеделска продукция. 

Цифровите технологии, 
които помагат за по-ниски 
разходи, подобряват ефек-
тивността на продажбите и 
правят продуктите просле-
дими, направиха коопера-
тивните пазари за плодове и 
зеленчуци по-икономични, 
удобни и по-безопасни, от-
беляза Джан Пейли. В бъ-
деще се очаква интелигент-
ните пазари да вземат все 
повече под внимание нови-
те характеристики на потре-
бителите и да направят ме-
тодите на плащане по-лес-
ни и по-разнообразни, до-
бавя Джан.

Правителството на Хон-
конг ще продължи с пъл-
на сила различните но-
ви инициативи за успех в 
конкуренцията за талан-
ти за обогатяване и раз-
нообразяване на фонда от 
таланти на Хонконг, с ог-
лед на посрещане на нуж-
дите на бъдещото иконо-
мическо и социално раз-
витие на международния 
финансов център, какъв-
то е Хонконг, обясни Чан. 

Той добави, че управле-
нието на Хонконг е увере-
но в постигането на целта 
за приемане на най-малко 
35 000 таланти, които въз-
намеряват да останат в ра-
йона поне 12 месеца през 
следващите три години.

Правителството на спе-
циалния административен 
район се подготвя с пълна 
пара за създаване на мо-
дел за талантите, което ще 
улесни формулирането на 
стратегия за набиране на 
талантите и ще гарантира 
публичност в предоставяне-
то на повече услуги за под-
дръжка на талантливи хо-
ра, пристигащи за дейност 
в Хонконг.

Различните схеми за 
прием на таланти, обяве-
ни в съобщението за пра-
вилата на тази инициатива 
през новата 2023 г., включи-
телно нововъведената Схе-
ма за пропуск за най-добри-
те таланти, вече са отворе-
ни за кандидатстване.

Куок-ки, който е главен се-
кретар по администрацията 
на правителството на спе-
циалния административен 

район, каза, че сега е злат-
ният момент Хонконг да 
се състезава проактивно за 
привличането на таланти.
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приятели 

Екологичното проектиране  
на железопътната линия  
Момбаса – Найроби 

Железопътната линия Момбаса – Найроби, 
която беше построена от китайска фирма 
през 2017 г., минава през резервати за 
диви животни като Национален парк 
“Найроби” и Национален парк “Цаво” и 
затова бе проектирана съобразно най-
строгите изисквания за опазване на 
околната  среда. 
След изследване на жизнените навици и 
миграционните пътища на дивите животни, 
бяха създадени общо 14 мащабни прохода 
за диви животни и 79 моста по цялата 
линия на железопътната линия Момбаса 
– Найроби. Предвидени бяха мерки 
и за намаляване на шума, както и за 
опазването на манговите гори в Момбаса.

Впечатляващ концерт за посрещането 
на годината на Заека 

тази година фо-
айето на втория 
етаж на това 
училище с над  
60-годишна ис-
тория в обуче-

нието по чужди езици ед-
ва побра зрителите на праз-
ничен концерт за новата го-
дина на Заека по китайския 
Лунен календар. Спектакъ-
лът бе представен от учени-
ци от паралелките в 12. клас,  
изучаващи китайски език и 
култура. На събитието ка-
то зрители присъстваха и 
средношколци от по-долни-
те класове с изучаване на 
китайски език, както и учи-
телите по китайски език и 
култура и много родители 
на средношколците. 

Сред официалните гос-
ти бяха народните пред-
ставители г-жа Генчева и 
г-н Георгиев, кметът на об-
щина Слатина г-н Илиев, 
политическият съветник 
към посолството на КНР 
г-н Йен, съветникът по об-
разованието г-н Ян, ръко-
водителят на катедра „Ки-
таистика“ към Софийския 
университет доц. д-р Анто-
ния Цанкова, директорът 
на Институт „Конфуций“ – 
София, от китайска страна 
проф. Лиу, зам.-директорът 
на Китайския културен цен-
тър г-н Уан, експертите по 
чуждоезиково обучение към 
РУО – София, г-жа Влахо-
ва и г-жа Джарова.

Впечатляващата програ-
ма, представяща китайска 
музика, сцени от китайския 
бит и митология и танци, 
бе подготвена под ръковод-
ството на старши препода-
вателят по китайски език и 
култура в 138. СУЗЕ доктор 
Яна Шишкова, която е из-
вестен китаист с 20-годишен 
педагогически опит. „Смя-
там, че първото нещо, на 
което трябва да бъдат на-
учени децата, е да вярват 
в себе си и да се стремят 
към по-високи цели. Успе-
шен човек се става, кога-
то имаш пример пред себе 
си“, каза преди време г-жа 

И

Празникът на 
пролетта – 
китайската  
Нова година, е  
най-големият и 
важен за китайците 
всенароден празник, по 
време на който всички 
от семейството 
се събират. Той се 
отбелязва по различни 
начини на много други 
места по света и не 
само от китайци. 
От десет години 
това е традиция 
и за учениците 
от китайските 
паралелки в  
138. СУЗИЕ „Проф. 
Васил Златарски“. 

Шишкова в едно от нейни-
те интервюта. 

Пред гостите бе предста-
вена богата палитра от та-
ланти и умения. С песни, 
танци, лекция по китайска 
митология и спектакъл по 
една от любимите легенди 
на китайския народ за Стре-
леца И бяха демонстрира-
ни личните постижения на 
учениците и техният екипен 
дух, който е характерен за 
паралелките на 138. СУЗИЕ 
в областта на възпитание-
то и образованието. Учени-
ците актьори дадоха всич-
ко от себе си, като мнози-
на от тях блестяха с талан-
тите си, сподели след спек-
такъла д-р Шишкова за в. 
„Китай днес“.

Екзотичните за публи-
ката концерти в китайски 
стил в 138. СУЗИЕ „Васил 
Златарски“ за чужди езици 
се изнасят без прекъсване 
вече десет години, т. е. от-
както д-р Шишкова е пре-
подавател в училището. Те 
са лично нейна инициатива, 
за чиято организация и под-
готовка не жали сили. „Ако 
не беше г-жа Яна Шишко-
ва, това сегашно тържество 
нямаше да се случи“, каза 
в словото си при открива-
нето на празника директо-
рът на училището г-н Иван 
Стоянов.

Кметът на община „Сла-
тина“ Георги Илиев изрази 
задоволство от интересното 

Доктор яна Шишкова и учениците, 
участвали в програмата  
по случай Пролетния празник  
за китайската Лунна година

събитие и отбеляза, че връз-
ката и приятелството на 
учениците от 138. СУЗИЕ 
с Китай, интересът към 
китайския език и култура 
трябва да бъдат развивани 
и издигани и от политиците.

Политическият съветник 

Съветник Йен израза 
най-сърдечни поздравления 
за отличните постижения 
в преподаването на китай- 
ския език. Той се надява, 
че учениците ще продъл-
жат да обогатяват и по-
добряват знанията си за 

Китай чрез състезанието 
„Китайски езиков мост“ и 
така ще станат млади по-
сланици на китайско-бъл-
гарското приятелство. По-
солството ще продължи да 
подкрепя развитието на обу-
чението по китайски език 
в България, включително 
и в 138. СУЗИЕ „Проф. Ва-
сил Златарски“, заяви той. 
Дипломатът похвали специ-
ално преподавателката д-р 
Яна Шишкова, която през 
октомври 2022 г. е ръково-
дила учениците си на чудес-
ното представление в посол-
ството на Китай. „Надявам 
се в бъдеще да имаме пове-
че възможности да каним 
ученици в посолството и та-
ка да научат повече за ки-
тайската култура“, каза той. 

В края на словото си съ-
ветник г-н Йен каза: „На-
стъпва китайската лунна го-
дина на Заека. В китайската 
култура заекът символизира 
креативност, действие и ам-
биции. Използвам възмож-
ността от името на Посол-
ство на КНР в България да 
отправя нашите най-искре-
ни пожелания към всички 
вас за щастлива, безопасна 
и здрава Нова година“.

Подготовката и изнася-
нето на новогодишните кон-
церти и други подобни проя- 
ви безспорно са един от 
важните начини ученици-
те да повярват в растящи-
те си възможности да усвоя- 
ват и прилагат на практи-
ка знанията си по китайски 
език, споделя г-жа Шиш-
кова. А със своята отдаде-
ност и постиженията си ки-
таистиката тя е красноречив 
пример, който вдъхновява 
средношколците да изуча-
ват китайския език и кул-
тура. С педагогическата си 
практика и правилни мето-
дически подходи преподава-
телката д-р Яна Шишкова 
вече е насърчила и вдъхно-
вила много ученици, за ня-
кои от които китаистиката 
е станала професия и сми-
съл на живота им. 

Любомир михайЛов

на посолството на КНР в 
България Йен изрази в сло-
вото си удоволствие, че по-
среща настъпващата нова 
китайска година на Заека 
заедно с учителите и учени-
ците от 138. СУЗИЕ „Проф. 
Васил Захариев“. Минала-
та година на състезанието 
„Китайски езиков мост“ в 
България учениците на 138. 
СУЗИЕ спечелиха първа, 
втора и специалната награ-
да в България, напомни ди-
пломатът. Награда за отли-
чие за най-добри учители 
имат трима техни препода-
ватели. 

в официалната част бяха връчени награди  
за най–добри ученици от китайските паралелки  
от 8. до 12. клас, както следва:
8. клас:  1. място – Владислава Маринова  
 2. място – Ангелика Максова  
 3. място – Габриела Паскова
9. клас:  1. място – Динчо Бугарчев  
 2. място – Рада Груева и Леда Кюлханова  
 3. място – Габриела Николова, 
          Симона Филипова, Юлия Авджиева
10. клас:  1. място – Варвара Османи  
 2. място – Лорена Николова  
 3. място – Емил Дашев
11. клас:  1. място – Елисавета Дойчинова  
 2. място – Деница Щупалова  
 3. място – Екатерина Иванова
12. клас:  1. място – Йоана Фролошка  
 2. място – Валентина Стоилова  
 3. място – Марина Димитрова

Лауреати от конкурса по калиграфия,  
проведен на 22 декември 2022 г.: 

1. място: Деница Иванова, 8В клас
2. място: Карина Стоилова, 8В клас
3. място: Милена Калудова, 8в клас
Награда на публиката:
1. място: Зорница Дачева, 8В
2. място: Карина Стоилова, 8В
3. място: Катрин Ченкова, 8В и Габриела Паскова, 8В

Заслужени отличия
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традиции

а 22 януари 2023 
година започва 
лунната Нова 
година. Според 
китайското ле-
тоброене това е 

4721 година. Наречена на  
Черния водния заек, тя е 
предназначена за размисъл. 

В китайските митоло-
гични вярвания Заекът е 
символ на търпението и ще-
дростта. За мнозина бълга-
ри е особено интересен фак- 
тът, че най-старият кален-
дар в света – китайският,  
си прилича с календара на 
древните българи. Древни-
те българи също са имали 
години на плъха, вола, ти-
гъра, заека, коня, козата, 
петела и т. н. 

Според някои учени то-
ва се дължи на факта, че 
прабългарите, бидейки по-
не далечно и исторически 
свързани с азиатските ху-
ни, имат косвена връзка и 
с Древен Китай от време-
то на династия Хан, кой-
то е повлиял на развитие-
то на хуните.

Подготовките за 
Пролетния фестивал 

започват на 14 януари, ко-
гато е китайската „Малка 
година“ (Xiaonian), когато 
хората почистват цялост-
но домовете си, готвят и 
се подготвят за предстоя-
щите празници. С това те 
изчистват и лошия късмет, 
приветствайки в домове-
те си новите възможности. 

На 21 януари, в навече-
рието на китайската Нова 
година, по традиция се по-
сещават гробовете на пред-
ците, семействата се съби-
рат за вечеря и се наслаж-
дават на фойерверки.

На 22 януари е същин-
ската Нова година, когато 
се раздават подаръци и хо-
рата се наслаждават обик-
новено на един щастлив се-
меен празник с роднините 
си. На 5 февруари се отбе-
лязва Фестивалът на фене-
рите. Това се приема и за 
края на празненствата – от-
белязва се с емблематични-
те китайски фенери и про-
словутите драконови танци.

А защо китайците 
празнуват Пролетния 

фестивал така пищно и 
зрелищно? 

Смята се, че това е мо-
ментът, когато най-студена-
та и тежка част от зимата 
вече е минала и светът на-
влиза в цикъла на затопля-
не. Според легендите праз-
ненствата са започнали в 
най-древни времена. Казва 
се, че китайският лунен ка-
лендар датира отпреди 4000 
години, от времето на ди-
настия Шан.

Историците смятат, че 
първоначално това е бил 
земеделски календар, който 

Н

Уникалният китайски лунен 
календар на 4721 години

разделя годината на сезони 
за целите на земеделската 
работа, с която се е препи-
тавала по-голямата част от 
китайското население.

Според легендите новата 
година е свързана с 

митичното чудовище Ниен, 
което живеело в морето 
или планините. Ниен ядяло 
китайските селяни и осо-
бено децата в най-мрачни-
те доби на нощите, но един 
път се случило тъй, че се-
ляните решили да се скри-
ят от кръвожадния звяр. 
Възрастен човек се поя-
вил пред тях, преди да се 
скрият, и им казал, че ще 
седи на пост цялата вечер 
и ще отмъсти на чудови-
щето. Той поставил черве-
ни хартии навсякъде и под-
готвил фойерверки.

На следващия ден селя-
ните се върнали в градче-
то си и видели, че нищо не 
било унищожено. Мнозина 

от тях решили, че старецът, 
който ги заговорил и обе-
щал да отмъсти на звяра, 
бил всъщност някое от ки-
тайските божества. 

Също така разбрали, 
че звярът се страхувал от 
червения цвят и от сил-
ния шум. И така се роди-
ла традицията на Нова го-
дина всичко да е червено, 
да се носят червени фенери 
и да се вдига голям шум, 
включително с тъпани, тан-
ци и музика, за да се из-
плаши Ниен.

Първото документирано 
историческо споменаване 

за празнуване  
на нова година 

е от епохата на Воюващи-
те царства (475 – 221 г. пр. 
н. е.). В един от истори-
ческите извори е докумен-
тиран екзорсистки риту-
ал за прогонването на бо-
лест, наречен „Голям Нуо“ 

рем къде се крият реалните 
корени на Пролетния фес-
тивал, но днес той е фак-
тически най-големия праз-
ник на Земята. 

Неслучайно китайски-
те власти очакват около 2,1 
милиарда пътнически пъ-
тувания по време на Про-
летния фестивал в страна-
та. След като ситуацията с 
пандемията COVID-19 се 
подобри значително и ки-
тайските власти, следвайки 
своя гъвкав подход, смекчи-
ха мерките, стотиците ми-
лиони граждани и гости на 
страната няма да са задъл-
жени да представят тесто-
ве, за да пътуват. 

Въпреки това органи- 
зирането на такива масив- 
ни празненства е предиз- 
викателство, към което ки-
тайските власти подхождат 
сериозно и отговорно. За-
това са разработени плано-
ве за действие и организа-
ция на огромните потоци 
от пътници.

Китайската Нова годи-
на ще генерира големи ико-
номически активности и 
потребителско търсене, но 
преди всичко тя е уника-
лен древен празник, който 
свързва десетки поколения 
китайци с предците им от 
най-ранна древност. 

Ако легендите са верни 
и този празник е отбеляз-
ван от самата зора на ки-
тайската цивилизация, то 
значи, че говорим за не-
що, което се е празнувало 
по времето, когато са стро-
ени египетските пирамиди. 

Това е преди всичко 
празник за семействата, за 
общностите и за надеждата 
за една по-мирна, мъдра и 
щастлива година.

в царството Цин. Този ри-
туал бил извършен в по-
следния ден на годината. 
По-късно именно царство 
Цин обединява цял Китай 
и този ритуал се разпрос-
транява в цялата страна.

Първото конкретно 
писмено сведение за 

празненство за началото 
на Новата година 

обаче не е от Цин, а от дина- 
стията Хан (202 г. пр. н. е. 
– 220 г. сл. н. е.). Ето как 
източноханският агроном 
Цуй Ши описва празнен-
ството: „Първият ден на 
първия месец се нарича 
Жен Жъ. Водя жена ми и 
децата ми, за да почетем 
предците и баща ми... Деца-
та, жената, внуците и пра-
внуците всички слагат пи-
перено вино на родителите 
си, вдигат тост и им поже-
лават добро здраве.“

Надали някога ще разбе- 
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Използвани са материали  

на АГЕНЦИЯ „СИНХУА“ и CRI

Спорт за всички на терените  
от Зимната олимпиада  
в Пекин през 2022 г.

Талантливият вратар Лиу Шаозиян  
се учи от Мануел Нойер

авън е смразява-
що студено, но в 
планинското се-
ло Гушанцун в 
западния пекин-
ски район Мен-

туго това не попречи на се-
мейство Ли да дойде на 50 
км от центъра на Пекин до 
селището за зимни спорто-
ве, за да се наслади на ка-
ране на ски и кънки, раз-
казва  репортер на англое-
зичното китайско издание 
Global Times. В репортажа 
се посочва, че през новия 
зимен сезон десетки хиля-
ди семейства в Пекин, ка-
то семейство Ли, се отпра-
вят към различни места 
около китайската столица, 
където за Зимните олим-
пийски игри бяха създаде-
ни редица ски писти и ле-
дени пързалки.

„Очакваме масово при-
иждане на любители на 
зимните спортове през след-
ващите седмици“, казва Ся 
Минцун, директор на Бю-
рото за култура и туризъм 
в Ментуго. Тези дни в пла-
нинския регион публикува-
ха два туристически плана 
за използване на олимпий-
ските обекти от любители 
на зимните спортове. 

Монтуго е готов да по-
каже своята красива приро-
да и превъзходни условия за 
зимни спортове,  отбелязва 

два 19-годиш- 
ният талантлив 
китайски вра-
тар на „Байерн“ 
(Мюнхен) Лиу 
Шаозиян тренира  

усилено и се учи от своя 
модел за пример Мануел 
Нойер. В интервю за ки-
тайското англоезично из-
дание Global Times млади-
ят талант споделя своя оп-
ит, мислите и чувствата си в 
процеса на израстването си 
като професионален играч, 
който се готви да се присъе-
дини към западни футболни 
клубове. Вратарят тийней-
джър от град Ухан, провин-
ция Хъбей, подписа през де-
кември контракт с един от 
гигантите от Бундеслига-
та за три години и полови-
на. Немският суперклуб го 
даде под наем на СК „Аус-
трия“ (Клагенфурт).

Неотдавна Лиу се завър-
на в Китай, за да трени-
ра в китайския национален 
тренировъчен лагер U-20. 

Н

Е

все повече жители на китайската столица Пекин започват да практикуват туризъм и 
зимни спорове, чудесни условия за което предоставят създадените за провелата се 

миналата 2022 година Зимна олимпиада 

Ся, добавяйки, че повече 
от 20 места и обекти в 
околността са транспорт-
но свързани, за да се съз-
даде възможно най-добра-
та атмосфера за зимния се-
зон и времето на Пролет-
ния фестивал.

С удължено време ще 
приемат както Ментуго, та-
ка и квартал Янцин в Се-
верен Пекин, който беше 
домакин на състезания по 
ски алпийски дисциплини, 
бобслей и скелетон, а също 
и квартал Миюн, където се 

намират известните ски ку-
рорти Юнфошан и Наншан. 
Курортите пуснаха и нови 
туристически маршрути до 
късно през нощта, за да се 
отговори на нарастващото 
търсене от спортуващите 
през зимата.

Очаква се обаче той скоро 
да замине за Дубай, къде-
то ще продължи подготов-
ката му.

„Най-важното качество 
на Мануел Нойер, на кое-
то се възхищавам и кое-
то трябва да науча от не-
го, е неговото лидерство 
както на терена, така и в 
тренировките, а и умения- 
та му за импровизация и 
преценка на случващото се 
на терена“, обяснява Лиу. 

Според Лиу неговият ку-
мир Нойер е „цар на те-
рена“, който може напъл-
но да доминира в играта и 
да се справя перфектно с 
всяка ситуация. „Неговата 
способност да контролира 
играта е несравнима“, убе-
ден е Лиу. „Можем да нау-
чим много от по-възраст-
ните поколения във футбо-
ла, но мисля, че в сравне-
ние с тях нашите трениро-
въчни методи са по-научни, 

систематични и изчерпа-
телни, тъй като спортната 
наука напредва много бър-
зо“, смята Лиу, но подчерта-
ва, че опитът на по-възраст-
ните играчи също е мно-
го важен и затова той не-
прекъснато се учи от свои-
те по-стари колеги врата-
ри. В усвояването на опи-
та на Нойер на китайския 
млад вратар много му по-
мага и изучаването на нем-
ски език, за което той от-
деля по три часа на ден.

Лиу е първият китайски 
вратар, подписал договор с 
европейски футболен клуб. 
Напоследък той тренира в 
Мюнхен няколко пъти и не-
говото представяне и из-
растване като футболист 
оставиха чудесно впечат-
ление в „Байерн“ (Мюн-
хен), заяви Матиас Броза-
мер, ръководител на спорт-
ния отдел на „Байерн Мюн-
хен“ за Азия.
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КалейдосКоп

Народни артисти представиха „военния барабан Сиджоу“
По случай Пролетния празник фолклорни артисти от село Тиенма, Циендоннан мяо и 
автономна префектура Дун, провинция Гуейджоу, изпълниха „Военния барабан Сиджоу“ – 
представление със силни етнически характеристики и местен колорит, което е с дълга история 
и първоначално е използвано главно за подреждане на войските и отпразнуване на победите. 

театър на 
сенките радва 
децата
По повод 
Пролетния празник 
Културният център 
в град Таншан, 
провинция 
Хъбей, стартира 
специални 
представления 
„Куклен театър 
в сенки за 
Нова година“, 
като артистите 
позволиха на 
публиката да се 
запознае с това 
изкуство и да 
усети неговото 
очарование.

Нови находки в гробница  
на династия Западна Джоу
Неотдавна провинция Шанси публикува нова информация 
за археологически разкопки, описваща какво е намерено 
в гробница, датираща от династията Западна Джоу  
(ок. 11-и век – 771 г. пр. н. е.) в окръг Дзянсиен. 

Снимка Синхуа

Снимка Синхуа

Снимка Синхуа

итайските круи-
зни кораби Adora 
Cruises, произ-
водство на CSSC 
Carnival Cruise 
Shipping, обяви-

ха, че си партнират с „Чайна 
телеком“ (China Telecom), за 
да осигурят 5G свързаност 
на първия голям круизен 
кораб, построен в Китай.

Корабът ще бъде обо-
рудван с усъвършенствана 
безжична комуникационна 
технология и ще бъдат на-
лични Wi-Fi6 и 5G мобил-
на мрежа.

„Използвайки предим-
ството, че сме първи в 5G 
пазара в круизната ин-
дустрия, ние се надява-
ме да зададем нов стан-
дарт за цифрова комуни-
кация в сектора на морски-
те пътувания“, казва Чън 
Жанфън, управляващ ди-
ректор на CSSC Carnival 
Cruise Shipping, съвместно 

К
Първият 5G свързан круизен 
кораб в Китай

предприятие между Ки-
тайската държавна кора-
бостроителна корпорация 
и американската Carnival 
Corporation.

Изграждането на пър-
вия круизен кораб на Adora 

е приключило и се очаква 
той да бъде пуснат на во-
да през 2023 г. С бруто то-
наж от 135 500 тона, кора-
бът разполага с 2125 стаи 
за гости и може да превоз-
ва 5246 пътници.

В
Лас Вегас от 5 
до 8 януари се 
проведе Изложе-
нието за потре-
бителска елек-
троника 2023. 

На него взеха участие по-
вече от 400 компании от 
Китай, близо 10% от всич-
ки изложители. С разно- 
образна гама от иноватив-
ни продукти китайските 
предприятия търсят въз-
можности да разширят па-
зарния си дял в чужбина.

Тази година най-важ- 
ното технологично изло-
жение в света привлече 
стотици китайски ком-
пании, включително из-
вестни марки като TCL, 
Lenovo и Hisense, както и 
огромен брой стартъп ком-
пании. Много от тях из-
тъкват иновациите като 
конкурентно предимство. 
Компаниите представиха 

набор от иновативни, ръ-
ководени от дизайна про-
дукти и иновативни при-
ложения на технологиите 
за изкуствен интелект (AI). 

Hisense пусна своите но-
ви ULED и лазерни про-
дуктови серии, включ-
ващи повече мини LED 
опции и опции за лазер-
но кино. Компанията съ-
що така дебютира с но-
ви уреди и представи на 
своя щанд как интелигент-
ните кухненски решения 
правят живота по-лесен и 
по-удобен. 

TCL, един от домини-
ращите играчи в глобал-
ната телевизионна индус-
трия, обяви на изложение-
то своите нови иновативни 
телевизори и домакински 
уреди, включително своя 
ултра тънък 8K мини LED 
телевизор и 49-инчов R800 
MLED дисплей. 

Над 400 китайски 
компании участваха 
в Изложението за 
потребителска 
електроника 2023  
в Лас Вегас


